
Crna Gora; Brane onemogućavaju mrijest ribe

Elektroprivreda Crne Gore i Rudnik uglja su dužni da svake godine daju sredstva za
poribljavanje ugrožnih rijeka, a oni to ne rade i nijesu to radili poslednjih godina, kaže
novoizabrani predsjednik SRK „Lipljen” Vaso Knežević.
Novoizabrani predsjednik Sportsko-ribilovnog kluba „Lipljen“ Vaso Knežević kaže da su
Elektroprivreda Crne Gore i Rudnik uglja na nekoliko mjesta pregradili rijeku Ćehotinu, čak
je i izmjestili iz prirodnog korita, ali ne plaćaju nikakva sredstva za poribljavanje
rijeke.Knežević naglašava da je pregrađivanjem Ćehotine ugrožen riblji fond, odnosno da
brane onemogućavaju nesmetan mrijest, odnosno razmnožavanje riba.
Elektroprivreda je za potrebe Termoelektrane pregradila Ćehotinu u Rabitlji, formirajući
vještačku akumulaciju u Otilovićima. U želji da nesmetano vrši eksploataciju uglja u
Pljevaljskom polju Rudnik uglja je pregradio rijeku u Durutovićima, potom je izvršeno
izmještanje Ćehotine iz prirodnog u betonsko korito.
-Pregrađivanje rijeke i njeno izmještanje iz korita negativno utiče na razmnožavanje ribe.
Elektroprivreda i Rudnik uglja su zbog toga dužni da svake godine daju sredstva za
poribljavanje, a oni to trenutno ne rade i nijesu radili poslednjih godina – naglašava
Knežević i dodaje da će SRK „Lipljen” od poslovodstava Termolektrane i Rudnika uglja
tražiti da učestvuju u poribljavanju Ćehotine.
Knežević navodi da je u saznanju da su u Termoelektrani spremni da učestvuju u tom poslu,
jer su svjesni da imaju obavezu prema ugroženoj flori i fauni.
-Planiramo da narednih mjeseci organizujemo okrugli sto na temu poribljavanja i zaštite
rijeke Ćehotine. Pozvaćemo predstavnike Elektroprivrede Crne Gore i Rudnika uglja da
učestvuju u raspravi, kao i da se uključe u projekat – naglašava Knežević.
On podvlači da će na okrugli sto biti pozvani i drugi zagađivači rijeke Ćehotine.
– SRK „Lipljenj” neće izostaviti ni jednog zagađivača, jer kao organizacija koja gazduje
pljevaljskim vodama u svom programu rada ima kao prioritet stavke poribljavanje i zaštitu
rijeke. Naravno, dodatnu pažnju ćemo obratiti na Rudnik olova i cinka „Šuplju stijenu“ koja
preko Mjedeničkog potoka ozbiljno ugrožava Ćehotinu- kaže Knežević uz uvjerenje da će
sami zagađivači prihvatiti predlog ribolovaca da pomognu poribljavanje.
Vrijedi podsjetiti da je prilikom izmještanja rijeke Ćehotine iz njenog priropdnog korita, prije
deset godina, SRK „Lipljen“ imao sa Rudnikom uglja ugovor o plaćanju naknade kako bi se
život u ovoj rijeci obnovio. Prema nezvaničnim saznanjima i Termoelektrana je ranijih godina
pomagala poribljavanje Ćehotine, ali u vremenu direktorskog mandata Luke Jovanovića to
nije rađeno.
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